
Protokół Nr 1/2018
posiedzenia Komisji Budżetu i Gospodarki Samorządowej

odbytego w dniu 26 listopada 2018 r. 

W  posiedzeniu  udział  wzięli  członkowie  Komisji  według  listy  obecności  oraz  zaproszeni  goście
w osobach:
 Jan Leszek Wiącek Burmistrz Wołczyna 
 Bogusław Adaszyński Zastępca Burmistrza 
 Katarzyna Krawiec Skarbnik Gminy
 Bożena Grabas kierownik Referatu Promocji
 Tomasz Olejnik Prezes PGKiM Sp. z  o.o. w Wołczynie
 Joanna  Ptak-Fioncek  z-ca  Naczelnika  Wydziału  Rolnictwa,  Ochrony  Środowiska,  Nieruchomości

i Inwestycji
 Grażyna Majcherska Naczelnik Wydziału Podatków i Opłat
 Elżbieta Bar Naczelnik Wydziału Organizacyjnego.

Pierwsze posiedzenie zwołane zostało przez Przewodniczącego Rady Miejskiej.
Porządek posiedzenia członkowie Komisji otrzymali wraz z zawiadomieniami o Komisji       (zał. nr 1).
Porządek posiedzenia przyjęty został bez zmian.

Ad. 2 

Wybór Przewodniczącego Komisji

Przewodniczący Rady – prosił o zgłaszanie kandydatów na przewodniczącego Komisji,
- poinformował, że wybór odbywa się w głosowaniu jawnym,
- będąc przy głosie,  zgłosił  kandydaturę radnego Ryszarda Nowaka – radny Nowak funkcje tą pełnił  w
minionej kadencji.

Radny Nowak – wyraził zgodę na kandydowanie.

Radna Agata Teodorowska – zgłosiła kandydaturę radnej Eweliny Sękali 

Radna Sękala – wyraziła zgodę na kandydowanie.

Głosowanie kandydatury Ryszarda Nowaka
Wyniki głosowania:
- za – 8 głosów
- przeciw – 0 głosów
- wstrzymujących się – 5 głosów

Głosowanie kandydatury Eweliny Sękali
- za – 4 głosów
- przeciw – 9 głosów
- wstrzymujących się – 0 głosów.

Przewodniczący  Rady –  stwierdził,  że  w wyniku głosowania  Przewodniczącym Komisji  został  Ryszard
Nowak.

Ad. 3 

W dalszej kolejności Przewodniczący Rady prosił o zgłaszanie kandydatury na zastępcę Przewodniczącego
Komisji

Radny Ryszard Nowak zgłosił kandydaturę radnego Marka Nowaka.
Radny Nowak wyraził zgodę na kandydowanie.
Radny Paweł Krzemiński zgłosił kandydaturę radnego Marcina Pasternaka.



Radny Pasternak wyraził zgodę na kandydowanie.

Głosowanie kandydatury Marka Nowaka
Wyniki głosowania:
- za – 8 głosów
- przeciw – 5 głosów
- wstrzymujących się – 0 głosów.

Głosowanie kandydatury Marcina Pasternaka
Wyniki głosowania:
- za – 4  głosów
- przeciw – 9 głosów
- wstrzymujących się – 0 głosów.

W wyniku głosowania zastępcą Przewodniczącego został Marek Nowak.

Dalsze prowadzenie posiedzenia przejął nowo wybrany Przewodniczący Komisji.

Ad. 4 

Rozpatrzenie  i  zaopiniowanie  projektów uchwał,  które  Rada Miejska podejmować będzie  na najbliższej
sesji:

Pani  Grabas – przedstawiła projekt  uchwały  w sprawie  rocznego programu współpracy gminy Wołczyn
z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24
kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w roku 2019                    (zał. nr 2),
- podkreśliła, że Rada Miejska w terminie do 30 listopada każdego roku w formie uchwały przyjmuje roczny
program współpracy z organizacjami pozarządowymi,
- zarządzeniem Burmistrza powoływany jest zespół do opracowania programu,
- przedmiotowy projekt był konsultowany w dniach od 5 listopada do 9 listopada bieżącego roku poprzez
opublikowanie projektu programu na stronie internetowej,
- w ramach konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi ani wnioski.

Radny Pasternak – pytał, czy zmieniła się wysokość środków finansowych?

Pani Grabas – stwierdziła ,że środki finansowe są takie same jak na rok 2018 w wysokości 30 tys. zł, jeżeli
jest większe zainteresowanie szukamy środków w budżecie i zwiększamy względem potrzeb.

Radna Schatt – pytała , czy są to zawsze te same organizacje?

Pani  Grabas  – stwierdziła,  że  zwykle  korzystają  Ludowe Kluby Sportowe,  tenis  stołowy i  klub karate,
ostatnio doszedł  nowy był Klub Fizjokon.

Radna Schatt – pytała, w jakiej wysokości organizacje otrzymują dofinansowanie?

Pani Grabas – stwierdziła, że oferty rozpatruje Komisja konkursowa powołana zarządzeniem Burmistrza,
- Komisja ocenia możliwość realizacji zadania,  ocenia przedstawioną kalkulację kosztów realizacji zadania,
- zależy też jaka grupa bierze udział,
- dotacja musi być wykorzystana i rozliczona zgodnie z zasadami.

Projekt uchwały zaopiniowany został pozytywnie jednogłośnie w obecności 13 członków Komisji.

Przewodniczący  Rady  –  stwierdził,  że  zgodnie  z  wymogami  ustawy  jesteśmy  zobowiązani  ustalić
wynagrodzenie Burmistrzowi – projekt uchwały stanowi załącznik  nr 3 do protokołu,
-  proponowane  wynagrodzenie  jest  zgodne  z  nowym  rozporządzeniem  uwzględniającym  obniżkę
wynagrodzenia dla wójtów/burmistrzów/prezydentów wprowadzoną zapisami tego rozporządzenia,
-  uważa,  że  wynagrodzenie  Burmistrza  w  stosunku  do  odpowiedzialności  jest  bardzo  niskie,
w związku z tym prosił o pozytywne zaopiniowanie przedłożonego projektu uchwały.



Dyskusji nie było.

Przedmiotowy projekt  uchwały zaopiniowany został  pozytywnie jednogłośnie  w obecności  13 członków
Komisji. 

Realizując porządek posiedzenia radni przeszli do rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie wyboru metody
ustalenia  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi,  ustalenia  stawki  oraz  określenia  terminu
i częstotliwości ponoszenia tej opłaty                                                                                                  (zał. nr 4).

Prezes  PGKiM  -   zabierając  głos  stwierdził,  że  podwyżka  o  3  zł  dotyczy  stawki  za  odpady  zbierane
i odbierane w sposób selektywny,
-  wynika  to  z  sytuacji  organizacji  przez  Spółkę  PGKiM odbioru  nieczystości  stałych  na  terenie  gminy
Wołczyn i prowadzenie punktu selektywnej zbiórki odpadów komunalnych (PSZOK),
- zbliżamy się do czasu podpisania umowy na odbiór odpadów komunalnych,
- główna przyczyną podwyżki jest to,że RIPOK przewiduje wyższe koszty składowania, ponadto wzrastają
koszty energii i transportu,
- następnie przedstawił kalkulację kosztów składowania odpadów, który stanowi załącznik do protokołu,
-  ponadto  poinformował,  że  Spółka  rozpoczęła  wymianę  taboru  w  tym  roku  zakupiono  śmieciarkę
wspierając  się  pożyczką  z  Wojewódzkiego  Funduszu  Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej
w Opolu, w zeszłym roku wyremontowano samochód „Renaut”.

Pani Majcherska – podkreśliła, że system odpadów komunalnych jest systemem samofinansującym się, co
oznacza, że jego koszty muszą być pokryte z opłat pobieranych od wytwórców odpadów, 
-  to  wymusza  na  nas  dostosowanie  wysokości  opłat  pobieranych  od  mieszkańców do  ponoszonych
wydatków na zagospodarowanie odpadów,
- w przedłożonym projekcie uchwały utrzymuje się zróżnicowanie stawki dla rodzin powyżej 4 osób.

Pani  Joanna Ptak-Fioncek – podkreśliła,  że  nasza gmina jest  specyficzna,  jest  dość rozległa  i  ma dużo
przysiółków i samochód musi dojechać, a do tego transport do Gotartowa, 
- gmina Kluczbork ma mniejsze koszty transportu odpadów,
- podkreśliła, że Spółka PGKiM dobrze wykonuje swoje zadanie,
- stwierdziła, że na naszym terenie segregacja odpadów odbywa się niestety nadal na złym poziomie,
-  jako  gmina  mamy obowiązek utrzymywać poziom odzysków czyli  musimy zebrać  ilość  odpadów do
recyclingu,
- aktualnie najwięcej zbieramy odpadów zmieszanych, segregacja zakłada to, że tych odpadów powinno być
jak najmniej, a zagospodarowanie tych odpadów kosztuje najwięcej,
-  do  tej  pory  podchodziliśmy  bardzo  łagodnie  w  stosunku  do  mieszkańców  ale  będziemy  bardziej
restrykcyjni, ponieważ musimy ograniczać odpady zmieszane.

Radny  Ryszard  Nowak  –  stwierdził,  że  tematu  nie  byłoby gdyby  nie  podwyżka  paliwa,  czy  firmy
odbierającej do utylizacji śmieci.

Radna Schatt – stwierdziła, że nie dalej jak w piątek odbyło się spotkanie z mieszkańcami Rożnowa, między
innymi na temat zagospodarowania odpadów ze wspólnoty mieszkaniowej, przede wszystkim częstotliwość
wywozu tych odpadów,
- prosiła o zdanie Prezesa Spółki w temacie częstotliwości wywozu.

Przewodniczący Komisji  – stwierdził,  że w kolejnym punkcie będzie odczytane pismo w tym temacie i
wtedy udzieli głosu.

Radny Pasternak – zabierając głos poruszył sprawę segregacji śmieci, pytał ile osób segreguje śmieci, a ile
nie segreguje?
- nie każdy z nas segreguje, poza tym zmieszane odpady wrzucamy do worka, który się nie rozkłada, 
- brak jest odświeżania informacji na temat segregacji, na początku był zapał ludzi ale teraz to wygasło, brak
edukacji,  należałoby przedsięwzięć działania w tym kierunku,
- przychodzą ludzie do apteki i pytają gdzie mają oddać leki przeterminowane,
- odsyła do PSZOK-U obawia się, że około 80% ludzi tam nie dojdzie – jest to temat nad którym należy się
pochylić,



- kolejna kwestia z autopsji  przy sprzątaniu podwórka powstało do wywozu dużo wyciętych krzewów i
gałęzi, za poprzedniego dyrektora kazano wywieźć to, koło cmentarza żydowskiego, później ktoś to podpalił,
czy taka forma utylizacji tych śmieci powinna mieć miejsce?

Pani Majcherska – stwierdziła, że deklarowanych mamy 10 510 osób, 4 046 deklaracji oraz 62 deklaracje
osób, które nie segregują śmieci jest to stan na koniec października br.

Radny Pasternak – pytał, czy PGKi M widzi wzrost śmieci niesegregowanych?

Pan Olejnik – stwierdził, że jest ciągły wzrost odpadów komunalnych, teoria mówi, że jeżeli się coraz lepiej
segreguje to odpadów powinno być mniej, 
- potrzebna jest nam wszystkim edukacja,
-  co  do  pojemników  na  leki  przeterminowane  trzeba  byłoby  zmienić  zapisy  regulaminu  utrzymania
czystości.

Pani Joanna Ptak-Fioncek – poinformowała, że w ubiegłym roku na terenie gminy przeprowadzone zostały
szkolenia i rozdawane były ulotki, zainteresowanie było znikome, na spotkania przychodziło kilka osób,
- przygotowana prezentacja na temat segregacji śmieci była przedstawiona również w szkole.

Radny Antkowiak – stwierdził, ze popiera pomysł o uświadamianiu społeczeństwa i to w pewnym stopniu
poprawi wyniki, 
-  w  naszej  gminie  wywozem  śmieci  zajmuje  się  nasza  Gminna  Spółka  i  jest  to  dla  nas
w dużej mierze udogodnienie,
- liczy na to, że podwyżka o 3 zł w jakiś sposób zmobilizuje mieszkańców do segregacji,
- apelował, aby każdy z nas w swoim środowisku mówił o segregacji, konieczności kolejnych podwyżek
o kasztach w związku z niesegregowaniem odpadów.

Radny Zarych – pytał, jak wygląda segregacja na wsi, a jak w mieście?

Pan  Olejnik  –  stwierdził,  że  skłonny  byłby  nie   dzielić  na  teren  wiejski  i  miejski  tylko  na  zabudowę
jednorodzinną i wspólnotową, 
- generalnie w zabudowie jednorodzinnej jest dobrze, wytwórca nie jest anonimowy, jeżeli śmieci odbiera się
ze wspólnot jest gorzej. 

Radny Zarych – stwierdził, że należy mieszkańców wspólnot bardziej uczulić, przeprowadzić szkolenie, bo
wgląda to że oni generują koszty, albo im podnieść stawki.

Radny  Krzemiński  -  zwrócił  uwagę,  że  trudno  jest  wyciągać konsekwencję  od  mieszkańców
w  momencie  kiedy  dany  pojemnik  jest  dostępny  dla  innych,  mieszka  na  Osiedlu  i  widział  jak
z busa,  którego właściciel  prowadzi  roboty budowlane wysypują  płyty gipsowe i  inne śmieci  związane
z remontem, trzeba się zastanowić jak odizolować i stworzyć boksy.

Radny  Bar  –  odnosząc  się  do  wypowiedzi  radnego  w  sprawie  wyrzucania  odpadów  zmieszanych
w workach stwierdził, ze można wyrzucać, technologia maszyn  to wyłapuje i nie ma z tym problemu, gorzej
jest z bioodpadami i szkłem, kiedy wrzucamy je pełne i z wekami, firma odbierająca obniża cenę za brudne
szkło.

Burmistrz – zabierając głos stwierdził, że bardzo się cieszy, że dostrzegane są problemy, my o nich wiemy,
a to że radni o nich mówią to znaczy, że są konieczne do rozwiązania, 
- firma, która obsługuje gospodarkę śmieciową to firma nasza i robi to dobrze,
- zna gminy, gdzie funkcjonuję różne systemy odbioru i nie ma czegoś takiego, że jeszcze raz przyjedzie i
odbierze, trzeba jednak pamiętać o tym, że mimo iż to nasza firma obsługuje to dodatkowo kosztuje, te
dodatkowe wyjazdy muszą się mieścić w kosztach, a okazuje się że się nie mieszczą w wydatkach które my
przekazuje zgodnie z podpisana umową,
- firma bardzo dobrze realizuje odbiór odpadów,
- Kuczbork ma stawkę 15 zł, dla gminy Wołczyn stawka 15 zł dla właściwego, ekonomicznego uzasadnienia
to jest za mało,
- mamy tą możliwość, że prowadzimy negocjacje albo ogłosimy przetarg,



- samorządy które ogłaszały przetarg, a w przetargu wygrywa najniższa stawka, okazało się że nawet te
stawki przekraczały środki w budżecie samorządu, dlatego też samorządy są zmuszane podnosić opłaty za
odbiór odpadów,
- porównując się z Gmina Kluczbork stawka jest 15 zł to tam dodatkowo mieszkaniec obciążony jest kwotą
za dzierżawę pojemników i nie funkcjonują zniżki,
- RIPOK dzisiaj jest monopolistą, gminy nie mają wpływu na to co on robi z cenami,
-  kiedyś  gmina  Wołczyn  przymierzała  się  do  budowy  własnego  składowiska  śmieci  i  do  zakładu
przetwarzania odpadów, w tych działaniach byliśmy bardzo zaawansowani, niestety polityka w tym zakresie
okazała się niekorzystna, zrobiono rejonizację i podzielono województwo opolskie na kilka punktów, gdzie
mogły powstać nowe zakłady przetwarzania odpadów,
- negocjacje, które prowadzimy z PGKiM w zakresie gospodarki odpadami, wskazują na to, aby się w miarę
bilansowały  dochody  i  wydatki,  ta  podwyżka  powinna  być  4  zł  plus,  zdecydowaliśmy  się  na  takie
rozwiązanie zmuszając siebie nawzajem, aby szukać sposobu odbioru tych odpadów w taki  sposób, aby
zmieścić się w stawce 3 zł,
- podziela zdanie radnego Pasternaka, co do konieczności edukacji mieszkańców.

Zastępca Burmistrza – zwrócił uwagę:
- najbardziej przemawia element finansowy, jeżeli opłaty na składowisku za 1 tonę odpadów zmieszanych
wynoszą 350 zł, a inne posegregowane, papier, tworzywa sztuczne 150 zł to jest ogromna różnica,
- ograniczymy podwyżki jeżeli będziemy właściwie segregować, to trzeba mieszkańcom uświadamiać,
- przedmiotowa uchwała jeżeli zostanie podjęta będzie obowiązywała od 1 marca 2019 r.,
-  mamy  obowiązek  imiennie  każdego  mieszkańca  poinformować  i  te  działania  zostaną  podjęte
w lutym, do tej informacji załączymy ulotkę edukacyjną odnośnie segregacji.

Radny Bartosiński – poinformował, że do PSZOK-u, przynoszone są leki przeterminowane generalnie przez
starsze osoby.

Projekt uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi,
ustalenia  stawki  oraz  określenia  terminu  i  częstotliwości  ponoszenia  tej  opłaty  zaopiniowany  został
pozytywnie większością głosów.
Wyniki głosowania:
- za pozytywnym zaopiniowaniem – 13 głosów
- przeciw - 0 głosów
- wstrzymujących się – 1 głos.

Ad. 5

We wnioskach i zapytaniach głos zabrali:

Przewodniczący  Komisji  odczytał  pismo  Spółdzielni  Mieszkaniowych  z  terenu  wiejskiego  w  sprawie
zwiększenia częstotliwości odbioru odpadów komunalnych w 2019 roku, 
- nad tematem należy się pochylić,
- nie zgadza się, żeby zmniejszyć częstotliwość wywozu w Wołczynie.

Prezes  Spółdzielni  Mieszkaniowej  w  Wierzbicy  Górnej  i  Rożnowie  –  stwierdził,  że  zaproponował
zmniejszenie w Wołczynie po to, aby gmina nie ponosiła dodatkowych kosztów, 
-  kiedyś ktoś z Urzędu proponował, aby zakupić więcej koszy, to nie rozwiązuje sprawy, w tym roku lato
było gorące i wywóz raz na trzy tygodnie to zbyt mało, kiedy w Wołczynie wywozi się raz w tygodniu,
- jeżeli lato w przyszłym roku będzie takie gorące to już zaprasza, żeby zobaczyć jak to wygląda,
- prosił o przychylenie się do prośby.

Radny Antkowiak – stwierdził, że system jest tak skonstruowany, że nie możemy do niego dopłacać,  
-  musimy  robić  wszystko,  żeby  nasza  firma  obsługiwała  ten  zakres  robót,  bo  robią  to  dobrze
i będziemy się dogadywać, aby problem ten rozwiązać wspólnie z PGKiM

Radny Bartosiński  –  zwrócił  uwagę na liczbę mieszkańców i  zagęszczenie  w Wierzbicy Górnej,  czy w
Rożnowie i w Wołczynie i to też należy wziąć pod uwagę.



Radna  Mazurczak –  poruszyła  sprawę utrzymania  czystości  na  terenie  wiejskim,  nikt  nie  wspomina
o rowach, które są śmietnikami tworzonymi przez kierowców, opakowania po napojach, butelki, puszki, 
- jako mieszkanka i sołtys wstydzi się tego, na szczęście na wiosce jest człowiek, który ten bałagan sprząta
ale niestety śmieci przynosi do sołtysa i co miesiąc jest to samo,
- jest to droga powiatowa ale powiat nie sprząta,
- druga sprawa to pojemniki na szkło, przyjeżdżają z sąsiedniej gminy i wrzucają worki, koło pojemników
ustawiają skrzynki z butelkami, trzeba coś z tym zrobić,
- kolejny problem to opróżnianie pojemników na śmieci na przystankach, główny na skrzyżowaniu Wierzchy
– Murów.

Sołtys Rożnowa – zgłosiła sprawę wysypiska śmieci na Górce,
- jeżeli chodzi o częstotliwość wywozu śmieci, ludzie się buntują i mówią, że przywiozą pod Urząd.

Pani  Joanna  Ptak-Fioncek  –  jeżeli  chodzi  o  częstotliwość  wywozu  nie  możemy  zmienić  jedynie
harmonogramu musimy zmienić najpierw uchwałę w tym zakresie,  projekt uchwały opiniowany jest  przez
SANEPID, 
-  trzeba  mieć  świadomość,  że  jeżeli  zmienimy  częstotliwość  wywozu  na  pewno  wzrosną  koszty  
i będzie trzeba podnieść opłatę za odbiór śmieci,
-  odnośnie  uwag  radnej  Mazurczak  co  do  utrzymania  czystości,  jeżeli  jest  taki  problem  prosiła
o zgłaszanie,  nie  o  wszystkim wiemy wystarczy nam zadzwonić,  jeśli  będzie  to  nasza droga będziemy
sprzątać, albo będziemy interweniować u zarządcy drogi.

Radna Mazurczak – poruszyła kwestię bezpieczeństwa na drogach, konkretnie zwróciła uwagę na problem
na skrzyżowaniu drogi Wierzchy-Murów wysypany tłuczeń na poboczu wyrzucany jest kołami na jezdnię i
zagraża bezpieczeństwu, niedawno odprysk tłucznia uderzył w szybę sklepową, 
- konieczne jest wykonanie przepustu przy posesji nr 75,
-  niezbędna  jest  wycinka  zakrzewienia  na  wysokości  OSP  w  Wierzchach,  zero  widoczności,  gałęzie
wychodzą na drogę,
- poza tym na drodze dziura na dziurze.

Pan Dłubak – stwierdził, że wszystkie uwagi dotyczą drogi powiatowej, 
- te zgłoszenia będą przekazane jako bieżąca interwencja.

Radny Łuczek – zwrócił uwagę, że ten tłuczeń wyrzucany z pobocza jest przez samochody ciężarowe, 
- jest znak do 25 ton, drogą tą jeżdżą samochody wożące drewno do tartaku Murów
- uważa, że sprawę należy zgłosić do Wojewódzkiego Inspektoratu Transportu o kontrolę.

Radna  Mazurczak  –  stwierdziła,  że  po  wypadku  samochodowym  na  tym  skrzyżowaniu  nie  zostały
odnowione znaki drogowe.

Radny Pasternak – wnioskował o zwiększenie koszy na ulicach miasta.

Radny Marek Nowak – zgłosił potrzebę zabezpieczenia starej oczyszczalni ścieków w Wierzbicy Górnej.

Zastępca Burmistrza – stwierdził, że temat jest znany, polega na generalnym zlikwidowaniu tej oczyszczalni,
a to ogromne koszty.

Burmistrz – podkreślił, że koszty są ogromne jednak nie zmienia faktu, że musimy teren zabezpieczyć,
- my też ale są i radni powiatu, którzy powinni zgłaszać te uwagi,
- zaprosiliśmy na najbliższą sesję nowy Zarząd Powiatu,
- podziękował za ustalenie za pozytywne zaopiniowanie uchwały w sprawie ustalenia dla wynagrodzenia.

Na tym zakończono posiedzenie Komisji.
                                                                                                        Przewodniczący Komisji
                                                                                                                Ryszard Nowak
Protokołowała
Julita Matelska 


